
Vážené paní starostky a páni starostové, 

12.4.2016 proběhl v Senátu seminář na téma obtěžující 

zápach, jehož cílem bylo informovat pracovníky MŽP 

(zúčastnila se pí náměstkyně Ing. Berenika Peštová, 

Ph.D a pan ředitel Odboru ochrany ovzduší Bc. Kurt  

Dědič) a předsedu Výboru pro životní prostředí PS pana 

PhDr. Robina Böhnische o této problematice.  

Jednou z důležitých informací bylo vyhodnocení 

dotazníků, se kterými jsme se na Vás počátkem tohoto 

roku obrátili. Z 6380 obcí, které jsme oslovili, se zatím 

ozvalo 692, z nichž 606 se vyslovilo pro to, aby byl 

zákon na ochranu ovzduší zpřesněn. V současné době 

prošel prvním čtením a je projednáván ve výborech 

Poslanecké sněmovny. Nyní chce naše pracovní 

skupina v zastoupení senátorkou Jitkou Seitlovou, 

místopředsedkyní výboru Senátu pro územní rozvoj, 

veřejnou správu a životní prostředí, Ing. Petrou 

Auterskou a Ing. Stanislavem Balounem, místostarostou 

města Mimoň) jednat s pracovníky MŽP a s poslanci 

Výboru pro životní prostředí PS o takové úpravě tohoto 

zákona, která by přinesla zlepšení současného 

neutěšeného stavu, kdy obce a občané si neefektivně 

stěžují a orgány státní správy se odvolávají na zákon, 

který jim neumožňuje přijímat rozhodnutí na omezení 

obtěžujícího zápachu. Podle našeho názoru je nezbytné, 

aby zákon, který říká, že obtěžující zápach je 

znečišťující složkou ovzduší, byl doplněn o hodnotu, na 

jejímž základě může orgán státní správy požadovat, aby 
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znečišťovatel byl povinen zhodnotit postupy a 

technologie vedoucí k dílčímu i významnému zlepšení a 

na základě jejich ekonomické a technické náročnosti 

orgán státní správy mu uložil nezbytná opatření. 

Současně navrhujeme, aby na hodnotu uvedenou v 

zákoně, navazoval metodický postup, kterým bude 

postup orgánu státní správy zpřesněn a sjednocen.  

Vážené paní starostky a páni starostové, 

zásadní v této věci je ale přístup poslanců a senátorů, 

kteří budou novelizaci zákona schvalovat. V souvislosti 

s tím se na Vás jménem pracovní skupiny obracím se 

žádostí, abyste se svým problémem s obtěžujícím 

zápachem anebo stanoviskem podporujícím doplnění 

zákona, seznámili co nejdříve poslance a senátory, kteří 

kandidovali za Vaší oblast a požádali je o pomoc. 

Děkuji Vám za podporu 

Ing. Stanislav Baloun 

Místostarosta Mimoně 

 

 

 

 


